
Protokół nr LXIII 

Rada Miejska w Mogielnicy 

z dnia 19 sierpnia 2022 r. 
 

 

   Obrady rozpoczęto 19 sierpnia 2022 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 12:37 tego 

samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. Sesji przewodniczył Grzegorz 

Michalski. 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Dzień dobry, witam Szanownych Państwa. 

Witam Pana burmistrza, Sławomira Chmielewskiego. Witam Szanownych Radnych. 

Witam kierownika biura Rady Grzegorza Frasońskiego. Witam wszystkich mieszkańców, 

sołtysów, przewodniczących komitetów osiedlowych, którzy nas zdalnie oglądają na sesji 

nadzwyczajnej, stacjonarnej. 

 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski:  Szanowni Państwo, otwieram LXIII sesję Rady 

Miejskiej w Mogielnicy. Jest sesja stacjonarna, sesja nadzwyczajna. Bardzo proszę Radnych  

o potwierdzenie kworum obecności na dzisiejszej sesji. Szanowni Państwo dawno nie 

mieliśmy takiej frekwencji, 15 osób, Radnych obecnych, obecność 100%. Stwierdzam 

kworum, 

 

2. Powołanie Sekretarza obrad. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski:  Na sekretarza obrad chciałbym zgłosić Radnego 

Stanisława Kępkę, Radny wyraził zgodę na to, żeby być sekretarzem obrad. 

Jeżeli są jakieś inne kandydatury bardzo proszę o zgłaszanie. Nie widzę innych kandydatur. 

 

Głosowano w sprawie: 

powołania Sekretarza obrad. Zgłoszono kandydaturę radnego Stanisława Kępkę za jego 

zgodą. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2022-2027. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 



 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Wysoka Rado, Szanowni Państwo. W tej uchwale 

wieloletniej macie zapisane zadania, na które musimy uzupełnić środki. Otóż jesteśmy po 

przetargu na wykonanie nawierzchni na drodze Kaplin - Borowe, najniższa oferta po 

negocjacjach to jest 5870000 zł, w związku z tym przekroczyła ona wartość kosztorysową 

o 500000 zł, trzeba uzupełnić, żebym za 5 dni mógł podpisać umowę. I podobna sytuacja, 

jeśli chodzi o drogę Tomczyce - Ślepowola, w stosunku do kosztorysu najniższa oferta 

wymaga uzupełnienia o kwotę 110000 zł. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2022-2027. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : - Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Oprócz tych 

dwóch spraw, o których powiedziałem przy wieloletniej prognozie finansowej, nie wiem czy 

zwróciliście Państwo uwagę, ale po raz pierwszy w historii jak ponad 20 lat urzęduje 

dostaliśmy zwiększenie środków na utrzymanie ulic powiatowych z powiatu, to jest kwota 

57000 zł, to znaczy, że około 170000 zł mamy na utrzymanie ulic powiatowych i tutaj bardzo 

dziękuję Panu staroście i naszemu Radnemu oczywiście za wsparcie tego wniosku, bo nigdy 

do tej pory przez 20 lat nie zwiększono nam tych środków, także cieszę się. Ogrodzenie w 

Brzostowcu, żeby wam się nie pomyliło, siłowni, na sesji ostatniej wprowadziliśmy 10000 zł, 

najniższa oferta, którą zrobiłem rozpoznanie na rynku no niestety za kwotę 20000 zł, taniej 

nie jesteśmy w stanie wykonać tego ogrodzenia, więc kwota wzrosła. Wzrasta tak jak wiele 

rzeczy wzrasta, tutaj pozwoliłbym sobie na chwilę zasunąć ten ekran, żeby Państwu trochę 

powiedzieć, może to słabo widać, ale proszę sobie przeczytać to co jest tutaj napisane. Jeżeli 

słabo widać to Państwu przeczytam. Jednostkom samorządu terytorialnego zapewnia się 

udział w dochodach publicznych odpowiednio do przypadających im zadań, art. 167, 

Konstytucji RP tak mówi. Co to oznacza? To oznacza, że w tej chwili samorządy, nie tylko 

gmina Mogielnica, ale słyszę to od innych kolegów, wójtów i burmistrzów, będą mieli 

problem ze zbilansowaniem budżetu. Bardzo rosną nam wydatki bieżące, jeżeli relacja 

między wydatkami bieżącymi, majątkowymi w strukturze budżetu będzie zachwiana, mimo 

że będziemy mieli środki na inwestycje nie będziemy mogli zlecić żadnego zadania. Do czego 

to prowadzi? No to prowadzi do tego, że my w tej chwili jesteśmy przekaźnikiem ogromnych 

pieniędzy z budżetu. Za chwilę wpłynie dodatek węglowych i cóż z tego, że mamy budżet 

47000000 zł, skoro te pieniądze to jest tak naprawdę zasiłki, opieka społeczna i tak dalej. To 

nie jest siła budżetu gminy, ten budżet przy kwocie 47000000 zł kompletnie nic nie znaczy  



i ta liczba na nic nie wskazuje. To jest kolejny przykład degradacji samorządu jaki w tej 

chwili następuje. Rozmawiałem z kolegą z jednej z sąsiednich gmin, my jesteśmy po 

przetargu, a w zasadzie bez przetargu podpisaliśmy umowę z PGNIG na dostawę gazu. 

Dostawa gazu, cena wzrosła wiecie o ile? Razy 2, czyli stawka jest razy 2. Ceny energii 

przypomnę, mamy wzrost w stosunku do obecnie obowiązującej stawki, od pierwszego 

stycznia mamy wzrost razy 3. W sąsiedniej gminie wójt unieważnił przetarg, rozpisał nowy, 

stawka w stosunku do jego pierwotnej stawki po przetargu wyszła z 1,67 zł, to znaczy wzrosła 

mu cena energii razy 5, żeby łatwiej można było to zrozumieć to jest 500%. Czyli tak jak 

gmina Mogielnica płaci 500000 zł za oświetlenie, za energię elektryczną rocznie, to 

 w przypadku jego 500 x 5 to będzie 2500000 zł, 2000000 zł musi dołożyć. To są wszystko 

wydatki bieżące. Nie wiem, dokąd będziemy jeszcze tak jechać, dokąd da radę spiąć 

jakiekolwiek zadanie i cokolwiek realizować. Jest po prostu, ostatnio słowem publicznym 

stało się słowo dureń, bo skoro osoba, która jest prezydentem Polski wypowiedziała takie 

słowa publicznie 15 sierpnia no to ja powiem, coś się w tym kraju dzieje, rzeczywiście 

prezydent ma racje. Durni w tym kraju jest chyba coraz więcej. Publicznie takich rzeczy się 

nie mówi, ale skoro prezydent mówi dureń, durnie, no to ja mówię, no durnie w tym kraju są. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Powtórzę jeszcze raz przy tej uchwale, bo może 

słuchają nas osoby niebędące Radnymi i żeby nieopatrznie tego nie zrozumieli, że gmina 

ustala stawkę benzyny, oleju napędowego na terenie gminy. Gmina nie ustala tych stawek. 

Mechanizmy ich ustawiania to jest szeroka dyskusja, natomiast to są stawki, które my 

przyjmujemy do rozliczenia umów wtedy, kiedy zwracamy rodzicom koszt dowozu dzieci do 

ośrodków specjalnych, szkół specjalnych i tak dalej. Czyli ta stawka, żeby nie była co 5 minut 

zmieniana, bo wiadomo jest jaka jest i trudno teraz nadążyć za tym jaka cena dziś jest, a jaka 

będzie jutro. Ta stawka jest podstawą do rozliczenia w nowym roku szkolnym zwrotu 

kosztów dojazdu dowozu dzieci do szkół specjalnych, ośrodków i tak dalej. Nie ustalamy 

ceny paliwa na terenie gminy. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych i doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Mogielnica. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych i doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Mogielnica..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

 

7. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski : Pierwsza informacja, spłynęła do nas petycja 

 w sprawie utworzenia młodzieżowej Rady gminy i spłynęło to do nas 31 lipca 2022 roku, 

Pan Patryk Janusz Król skierował petycję. Działając na podstawie ustawy z dnia 11 lipca 

2014 roku o petycjach, wnoszę o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy. Jest przedstawione 

uzasadnienie. Utworzenie młodzieżowej Rady gminy pozwoli młodzieży z terenu Gminy 

zyskać realny wpływ na tworzenie prawa na szczeblu lokalnym. Młodzież będzie miała 

szansę rozwinąć umiejętności i kompetencje w zakresie wiedzy o funkcjonowaniu lokalnego 

samorządu, jego problemach i wyzwaniach, a także będzie stanowiło to wprowadzenie 

 i motywację do większej aktywności obywatelskiej. Do petycji jest dołączony projekt statutu, 

dokument jest oczywiście dostępny do zapoznania w szczegółach w biurze Rady. I druga 

informacja Szanowni Państwo, mamy doręczenie odpisu wyroku z 16 sierpnia 2022 roku  

w wykonaniu zarządzenia z dnia 5 sierpnia 2022 roku sekretariat wydziału 8 zamiejscowy 

w Radomiu Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie doręcza organowi 

administracji odpis wyroku z uzasadnieniem z dnia 5 maja 2022 roku wraz ze stwierdzeniem 

jego prawomocności. I mamy wyrok dotyczący przedmiotu regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie gminy miasta Mogielnica, uchwały z 5 grudnia 2019 roku numer 

22/111/2019. Od tego czasu Szanowni Państwo podjęliśmy kolejne uchwały w tym 

zakresie, w zakresie utrzymania czystości, regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy i miasta Mogielnica. Szczegóły również do zapoznania w biurze Rady dla 

zainteresowanych. 



 

   Radny Bogdan Sawicki : Mam 3 szybkie pytania lub zagadnienia. Pierwsze na czyj wniosek 

przyłączam Izabelin do Mogielnicy? To jest pierwsze. Drugie, czy jest szykowana jakaś 

prognoza skutków finansowych dla gminy i mieszkańców po przyłączeniu Izabelina do 

Mogielnicy? I trzecia rzecz, czy to czasami nie powinno się robić za pomocą referendum, 

 a nie jakichś tam powiedzmy, ma być jakieś referendum? Nie było ani słowa. O, czyli na czyj 

wniosek, jaka prognoza skutków finansowych, kto na tym zyska kto straci i czy to nie  

powinno być referendum? 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Proszę Państwa odpowiadam na pytania, odpowiadam 

na pytanie pierwsze, drugie i trzecie łącznie. Nie jestem w stanie odpowiedzieć na Pana nie 

wiedzę, bo wszystkie te informacje, które są, są takie jasne i oczywiste, że odpowiedź każdy 

zna. Dostał Pan odpowiedź, pierwsza, druga i trzecia łącznie, Pana niewiedza jest tak 

ogromna, że nie jestem w stanie Panu tego wytłumaczyć w żaden sposób, bo pkt 1 był 

omawiany, pkt 2, nie ma żadnych prognoz, pkt 3, moja głowa nie jest w stanie Panu 

wytłumaczyć tych rzeczy, bo Pan wiele rzeczy nie rozumie. I wszystko. 

 

    Radny Bogdan Sawicki : chciałbym jeszcze raz poprosić o odpowiedź. Kto wystąpił 

 z wnioskiem o przyłączenie Izabelina do Mogielnicy? Ludzie kochani no. I z tego co chodzę 

i się z ludźmi rozmawiam nikt o tym nie słyszał to jest raz i dwa wszyscy są przeciwni, tych 

których spotkałem. 

 

Burmistrz Sławomir Chmielewski : Opowiadam na to pytanie jeszcze raz. Proszę sobie 

odsłuchać ostatnią sesję i komisję na ten temat, tam jest odpowiedź. 

 

    Radny Bogdan Sawicki :  Było pytanie oczywiście i było pytanie takie, ile na tym 

zyskamy? Zwiększy się co to było? Prestiż, prestiż się zwiększy, dziękuję za uwagę. 

 

8. Sprawy mieszkańców. 

 

Nie zgłoszono 

 

9. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski : Szanowni Państwo zamykam LXIII sesję Rady 

Miejskiej w Mogielnicy. Dziękuję za udział, życzę miłego popołudnia, wszystkiego dobrego. 

 

Na tym Protokół zakończono 

 

 Protokołował    Sekretarz obrad  Przewodniczący obrad 

Grzegorz Frasoński   Stanisław Kępka  Grzegorz Michalski 


